
Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes sēdes 

PROTOKOLS Nr.2 

 

Ludzā, 2025.gada 21.februārī 

Sēde atklāta plkst. 17:30 

Sēdē piedalās: 

Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes locekļi: 

- Jānis Romancāns; 

- Ilona Seņkova; 

- Žanis Blusanovičs; 

- Arnis Pudans; 

- Inna Grigale; 

- Lilija Šeršņova. 

Ludzas novada pašvaldības pārstāvji: 

- Ludzas novada pašvaldības izpilddirektors Sergejs Jakovļevs; 

- Linda Valujeva. 

Ludzas iedzīvotāji: 

- <Vārds, Uzvārds> 

Sēdē nepiedalās – Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes locekļi – Fridijs Bokišs, Marika 

Čerņavska, Sandra Vorkale. 

Sēdi vada – Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs Žanis Blusanovičs. 

Sēdi protokolē – Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes locekle Ilona Seņkova. 

Sēdes darba kārtība: 

1. Telpas kopienu vajadzībām; 

2. Pilsētas Lieldienu rotājums un citu svētku noformējums; 

3. Informatīvā stenda uzstādīšana pie veikala “MAXIMA” Ludzā; 

4. Lifta izbūve Ludzas novada pašvaldības ēkā; 

5. Sabiedriskās tualetes nepieciešamība pilsētā; 

6. Priekšlikumi, ierosinājumi un citi jautājumi. 

Sēdes laikā izskatītie jautājumi: 

1. Telpas kopienu vajadzībām. 

Ž.Blusanovičs: pirmais jautājums darba kārtībā ir telpas kopienu vajadzībām. Ludzas 

novadā ir daudzas biedrības, kuras gribētu atrast vietu, kur varētu satikties, kopā pavadīt laiku, 

rīkot sapulces vai kādu pasākumu. 

S.Jakovļevs: ar telpām Ludzā ir kā ir, brīvu telpu dotajā brīdī nav. Dažas no biedrībām ir 

izvietojušās bijušajā kinoteātrī. Telpu jautājumam klāt nāk arī juridiskie aspekti, jo pašvaldība 

vienkārši tāpat nodot biedrībai telpas bezatlīdzības lietošanā nevar, ja viņai nav sabiedriskās 

organizācijas statuss, tāpēc viss nav tik vienkārši. 

J.Romancāns: runa neiet par kaut kādu vienu pasākumu, ko var organizēt  arī kultūras namā 

vai par telpu, kura tiek nodota kādai biedrībai pastāvīgā lietošanā. Iet runa par kaut kādu zāli, 

kuru varētu savā starpā vienojoties lietot visas biedrības, kurām tas ir nepieciešams, sarīkot 

tikšanos savā starpā, apspriest kaut kādus sev aktuālus jautājumus, organizēt biedrības 

sapulces. Preiļos tādas telpas esot.  



S.Jakovļevs: kur pēc padomes domām tādas telpas varētu būt? Bija doma atsavināt bijušo 

vakarskolu un nodot to nevalstiskajam sektoram, bet vajadzēja daudz ieguldīt ēkas remontā un 

deputāti lēma par vakarskolas pārdošanu 

I.Seņkova; ja projekts ir beidzies, tad brīvdienās varētu izmantot Dienas centra telpas. Tur 

ir nodrošināta vides pieejamība ir lifts. 

J.Romancāns: tā varētu būt internāta zāle, kurā diez vai tik bieži notiek kaut kādi pasākumi. 

Ž.Blusanovičs: vai Ludzā ir telpas, kuras varētu par saviem līdzekļiem atremontēt un 

uzturēt. Man ir biedrība, kura ir reģistrēta Rēzeknē, bet kurā tagad jau ir arī biedri no Ludzas. 

Telpas varētu būt arī kaut kur Ludzas tuvumā, piemēram, Tutānos vai Martišos. 

S.Jakovļevs: jā, ja tā nav tieši Ludza, tad telpas dabūt var, piemēram, Blontos kur stāv 

pustukšas  telpas. 

Ž.Blusanovičs: vai mēs varam uzskatīt, ka šis jautājums ir izskatīts? 

J.Romancāns: jā, un gaidīsim no pašvaldības atbildi par iespējamiem risinājumiem šinī 

jautājumā. 

  

2. Pilsētas Lieldienu rotājums un citu svētku noformējums. 

Ž.Blusanovičs: nākamais jautājums ir pilsētas noformējumu svētku laikā, kā tas notiek, 

kādā veidā un kas ar to nodarbojas, vai novada ietvaros var mainīties ar vides objektiem, svētku 

rotājumiem, piemēram, starp Kārsavu un Ludzu un Zilupi? 

S.Jakovļevs: dotajā brīdī šāda rotācija ar rotājumiem starp pilsētām nenotiek. Kārsavā ir 

savs mākslinieks, bet viņš vairāk strādā ar rokām. Mums Ludzā diemžēl nav pilsētas 

pārvaldnieka un man ir tas gods būt gan par pārvaldnieku, gan par izpilddirektoru. Iepriekš 

mums pilsētas rotāšanā cik varēja, palīdzēja būvvaldes arhitekte, tas viņai bija kā 

papildienākums. Sadarbojāmies arī ar mākslas skolu. Nesen mēs izveidojām Kultūras centru, 

kur par noformēšanas mākslinieku tika pieņemta darbā Linda Valujejeva. Viņa pati pastāstīs 

par savu vīziju, bet gribu pateikt, ka daudz kas ir atkarīgs gan no gribēšanas, gan no finansēm. 

l.Valujeva: vīzija svētku noformējumam ir tāda, būs 3 vietas, 3 objekti ar svētku 

noformējumu, mēģinām restaurēt bijušos materiālus, savākt kopā, jo viss ir kaut kur izsvaidīts. 

Pagasti arī griežas pēc palīdzības, iespēju robežās mēģinām palīdzēt arī viņiem. Šoreiz 

palīdzība tika sniegta Pildai, Ciblai un Salnavai. Piedāvāju Ilonai uzrakstīt projektu kura 

ietvaros iegādāties stikla siltumnīcu, kurā varētu izstādīt gleznas, taisīt visādas izstādes. 

Pilsētas rotāšanā man palīdz mana ģimene, jo trūkst darbinieku. 

J.Romancāns: pēdējais jautājums, kā ir ar budžetu, vai ir iedalīts, kā sadalīts, kā ir 

salīdzinoši ar pagājušo gadu? Ļoti labi, ja tev palīdz ģimene, bet visu pilsētu ar ģimenes 

palīdzību nepavilksi, varbūt jāpadomā par brīvprātīgajiem, varbūt kāds no iedzīvotājiem grib 

iesaistīties, kāpēc nē. Starp citu, runājot par uzņēmējiem, liela daļa ir gatava darīt, esmu 

pārliecināts, ja pareizi motivēt, piesaistīt, būs arī tādi  kuri gatavi darīt, bet jābūt skaidrībai 

kuriem svētkiem ir izdalīti finanšu līdzekļi. 

 

3. Informatīvā stenda uzstādīšana pie veikala “MAXIMA” Ludzā.   

Ž.Blusanovičs: nākamais jautājums ir par informatīvā stenda uzstādīšanu pie veikala 

“MAXIMA”. Tā galvenā doma bija, ka ar stenda palīdzību informācija būs pieejama arī tiem, 

kuri ikdienā neseko internetā ievietotai informācijai un tie galvenokārt ir pensionāri. Tas varētu 

nebūt izvietots tieši pie “MAXIMAS”, bet arī pie poliklīnikas. 

S.Jakovļevs: varbūt tur kur tas tirdzniecības galdiņš stāv? 

J.Romancāns: runa gāja par rajonu starp veikalu “MAXIMA” un poliklīniku, jo tur ir tā 

lielākā cilvēku kustība. Tāpat ir nepieciešams ne tikai uzstādīt jaunu informatīvo stendu, bet 

arī savest kārtībā jau esošos stendus Ludzas pilsētā, lai viņi nesapūsts un neaiziet bojā.  

Ž.Blusanovičs:  tad mēs saprotam, ka tā nav problēma lai šādu stendu uzstādītu? 

S.Jakovļevs: jā, bet jautājums, vai tiešām šāds stends šinī rajonā ir vajadzīgs? 

L.Šeršņova: cilvēki prasīja un tieši pie veikala “MAXIMA”. 



S.Jakovļevs: “MAXIMA” nav mūsu teritorija. Jūs vēlreiz apprasiet cilvēkus, vai šāds 

stends tiešām viņiem ir vajadzīgs un vai teritorija pie poliklīnikas ir aktuāla, ja jā, tad varēs 

uzstādīt. 

 

4. Lifta izbūve Ludzas novada pašvaldības ēkā 

Ž.Blusanovičs: Nākamais jautājums  par lifta izbūvi pašvaldības ēkā.. 

I.Seņkova: jā, tas ir mūsu jautājums. Jau astoņus gadus atpakaļ Ludzas Invalīdu biedrība 

rakstīja iesniegumu par šāda lifta vai pacēlāja nepieciešamību pašvaldības ēkā. Tad es no domes 

priekšsēdētāja un izpilddirektora saņēmu mutisku atbildi, ka naudas šādam mērķim nav un nebūs. 

S.Jakovļevs: to pašu es tev varu atbildēt arī tagad. Mums ir izveidots KAC, kas ļoti veiksmīgi 

strādā, tāpēc vai ir tāda nepieciešamība pēc šāda lifta. 

I.Seņkova: un tomēr uzskatu, ka lifts ir nepieciešams, jo savādāk tiek diskriminēta konkrētu 

iedzīvotāju grupas. KAC nevar atrisināt visas dzīves situācijas. Kā piemērs, jebkuram cilvēkam ir 

tiesības kandidēt pašvaldību vēlēšanās un būt ievēlētam, tostarp arī cilvēkam ratiņkrēslā, un ja viņu 

ievēl, tad kā lai viņš tiek uz trešo stāvu, kur notiek domes sēdes? Tāpat šāds lifts nepieciešams 

gados vecākiem cilvēkiem, kuriem ir kaut kādas grūtības pārvietoties.  

S.Jakovļevs: viss ir iespējams. Ja būs pašvaldības finansējums, kāpēc nē.  

 

5. Sabiedriskās tualetes nepieciešamība pilsētā 

Ž.Blusanovičs: Nākamais jautājums tikpat svarīgs, kaut arī mazliet vienkāršāks par  iepriekšējo 

jautājumu., tas ir par sabiedrisko tualešu nepieciešamību Ludzas pilsētā.  

S.Jakovļevs: tuvākajā laikā projekta ietvaros būs izsludināts iepirkums par tualešu izbūvi, 

viena ir paredzēta vecpilsētā, otra Radziņā. 

J.Romancāns: cik ilgā laikā tas sagaidāms? 

S.Jakovļevs: cik sapratu, šogad, ja projekts tiks atbalstīts. 

Ž.Blusanovičs: bet te ir konkrēts gadījums, kad parkā ar mazuli pastaigājās jaunā māmiņa un 

parkā nebija pieejama tualete. Arī ziemā šis jautājums ir aktuāls. Māmiņa teica, ka būtu ar mieru 

ieiet pat vasaras tualetē, ja tāda būtu bijusi pieejama. Un te ir jautājums, vai viņu ziemā tehnisku 

iemeslu dēļ nav iespējams lietot, kas ir maz ticami, kāpēc viņas tiek aizvērtas? 

S.Jakovļevs: bio tualetes parkā mēs varam turēt, jo ņemot vērā tīklu attālumu izbūvēt būtu vēl 

sarežģītāk.  

Ž.Blusanovičs: šo jautājumu mēs apspriedām jau krietni agrāk, mēnesi iepriekš, un tualetes 

parkā jau nebija, tad tas izklausījās vismaz dīvaini. 

S.Jakovļevs: ja nepieciešams, varam atstāt arī uz ziemu, tā nav problēma. 

 

6. Priekšlikumi, ierosinājumi un citi jautājumi. 

6.1.Par gājēju pārejām. 

J.Romancāns: bija piedāvājums par gājēju pārejām. Viena bija par Skolas un Latgales ielu.  

S.Jakovļevs: varu atbildēt, ka mēs paši jau to bijām ierosinājuši, bet Latvijas Valsts ceļi aizliedz 

mums to darīt. 

6.2. Par vienvirziena ielām.  

S.Jakovļevs: pavasarī būs atvērta divvirzienu kustība no Rekašova ielas līdz Latgales ielai. Vēl 

izvērtēsim, bet visdrīzāk atvērsim Stroda ielu. 

6.3. Par apbedīšanas biroja “Dana” skatlogu. 

A.Petrovska. vecpilsētā ir atvēries apbedīšanas birojs “Dana”, kura skatlogā ir izvietoti katoļu, 

pareizticīgo krusti un ebreju Dāvida zvaigzne, kas pēc <Vārds, Uzvārds> bojā pilsētas kopskatu 

un būtu jānovāc. 

6.4. Par Jelgavas ielas posma sakārtošanu. 



L.Šeršņova: Jelgavas ielas malas posms no skolas vārtiem līdz garāžu kooperatīvam “Kosmoss” 

ir ļoti piegružots, valda milzīga nekārtība, kura gadiem nav kārtota un kura būtu steidzīgi jāsakārto. 

Tāpat jau gadus desmit nav tīrīta hidro drenāžas caurule, kura tāpat ir jātīra un jāsaved kārtībā. 

6.5.Par atkritumu urnu un radziņa sakārtošanu. 

J.Romancāns: pilsētā trūkst atkritumu tvertņu, kas rada neērtības gan pilsētas iedzīvotājiem, gan  

viesiem. Tāpat ir jāsakārto Radziņš, kur ir nokritusi viena no “sēnītēm”. 

6.6.. Par sadarbību koordinējošo darbinieka aicināšanu uz padomes sēdēm 

J.Romancāns: lai padomes darbu padarītu produktīvāku, piedāvāju uz padomes sēdēm aicināt no 

pašvaldības puses norīkoto sadarbību koordinējošo darbinieku. 

6.7. Par saņemto vēstuli Ludzas Pilsētas Iedzīvotāju Padomei no iedzīvotājiem 

Vēstulē starp minētajiem jautājumiem bija: 

1. Ludzas Peldbaseina darbības laiks svētkos un brīvdienās. 

2. Par izmaiņām Ludzas pilsētas Kultūras nama darbībā. 

3. Par Ludzas novada uzņēmēju gada balvas nominācijas kritērijiem un pasākuma organizēšanas 

biežumu. 

4. Par ētikas kodeksu pašvaldības deputātiem. 

Pēc iepazīšanās ar vēstules saturu nolemts, ka vēstule tiks iesniegta Ludzas novada pašvaldībai 

tālākai izvērtēšanai. 

 

Nākamā sēde plānota 2025.gada 21.martā plkst. 17:30 (norises vieta tiks precizēta). 

Sēdi slēdz plkst. 19:00 

 

Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs     Ž.Blusanovičs 

Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes sekretāre    I.Seņkova 

 

 

 


